

寶島風情郵票-新竹

繼 105 年起發行「寶島風情」系列郵票後，本公司續以新竹著名景點為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，預定於 114 年 1 月 15 日發行。圖案簡介如下：

- 一、新竹火車站（面值 8 元）：位於新竹市東區，為現役車站中歷史最悠久，寄棟式屋頂與牛眼窗極具特色，屋頂上的鐘塔成為都市地標。車站入口門廊柱子及站內每扇窗戶下浮雕裝飾，洋溢著濃厚歐風，富含歷史文化與藝術價值。
- 二、竹塹城迎曦門（面值 8 元）：位於新竹市東區，屋頂是歇山重簷構造，樓高兩層，城座由花崗石條以一層丁一層順砌造而成，前後各有外小內大圓拱形門洞，正門門洞上方有額題「迎曦」，是新竹文化的象徵地標。
- 三、關西東安古橋（面值 12 元）：位於新竹縣關西鎮，橫跨牛欄河兩岸，橋體為石構造之連拱式結構，外層石砌，橋拱為半圓形，造型兼具結構與美學，見證地方歷史發展。
- 四、新豐紅樹林生態保護區（面值 12 元）：位於新竹縣北邊紅毛河出海口，內有占地 8.5 公頃的紅樹林，是北臺灣地區唯一水筆仔、海茄苳混生的紅樹林，區內設有觀賞步道，為國寶級生態教室，可近距離欣賞濕地特有多元景觀。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，中華彩色印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各一批，於 114 年 1 月 13 日開始發售；預銷首日戳低值封及

預銷首日戳套票封於 1 月 15 日郵票發行當天出售；另推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票，歡迎訂購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co. Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 1 (2025)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Taiwan Scenery Postage Stamps — Hsinchu

As part of the series Taiwan Scenery inaugurated in 2016, Chunghwa Post is offering a special set of four stamps, dedicated to famous scenic spots in Hsinchu, to be issued on January 15, 2025. The stamps are described below:

1. Hsinchu Railway Station (NT\$8): Located in eastern Hsinchu City, it is the oldest active railway station in Taiwan. Its distinctive architectural features include a hipped roof and oeil-de-boeuf windows. The clock tower on the roof has become an iconic landmark of the city. The station's entrance portico, which is framed by ornate columns, as well as the relief decorations beneath each window inside the station, exude a rich European style, showcasing significant historical, cultural, and artistic value.
2. Yingxi Gate of Zhuqian City (NT\$8): Located in eastern Hsinchu City, this gate features a double-eaved, gable-and-hip roof structure. The gate tower stands two stories tall, with the base constructed from granite blocks arranged in an alternating pattern. It has arched doorways at the front and back, which are larger on the inside than the outside. Above the main gate, the inscription reads "Yingxi," which means "greeting the rising sun." The gate is a symbolic cultural landmark of Hsinchu.
3. Dong-An Old Bridge (NT\$12): Located in Guansi Township of Hsinchu County, this bridge spans the Niulan River. Built from stone, it features a series of arches that combine structural integrity and aesthetic appeal. The bridge bears witness to the region's historical development.

4. Sinfong Mangrove Nature Reserve (NT\$12): Located in the Hongmao River estuary in northern Hsinchu County, the reserve covers an area of 8.5 hectares and is the only mangrove forest in northern Taiwan where the mangrove species *Kandelia obovata* and *Avicennia marina* both grow. The reserve features viewing trails, a national treasure ecological classroom that lets visitors closely observe the diverse ecosystems unique to these wetlands.

This set of stamps was designed by Delta Design Corporation and printed by China Color Printing Co., Ltd. in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts and a loose-leaf album page to be sold on January 13, 2025. A pre-cancelled FDC with an NT\$8 stamp or a full set of stamps will go on sale on January 15, 2025, the stamps' date of issuance. Stamps without marginal inscriptions will also be available for customization so as to be used as personal greeting stamps. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.